
 

 

 
 

ZÁPIS Z ŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ AS UJEP ZE DNE 31. 01. 2024 
 

 
Místo konání:  
budova rektorátu UJEP, Pasteurova 33544/1,400 96 Ústí nad Labem 
 
Den a hodina konání:  
31. 01. 2024; 14:15 –  16:07 h 
 
Přítomni:  
dle prezenční listiny, která je nedílnou součástí zápisu (28 přítomných z 38 členů AS UJEP) 
   
Omluveni: 
 

AKAS – Mgr. Barbora Lanková, Ph.D.; Ing. Martin Svoboda, Ph.D.; Ing. Petra Olšová, Ph.D.; Mgr. Eva 
Imr Mráziková, Ph.D; Doc. PhDr. Martin Lachout, Ph.D. 

SKAS – Adam Janoušek; Jakub Kostka; Mgr. David Poustka 
 
Neomluveni: 
 
SKAS – Bc. Adam Kreisinger; Bc. Sára Svobodová 
 
Hosté:   
 
Vedení UJEP: 
doc. RNDr. Jaroslav Koutský, Ph.D., rektor; doc. Ing. Jan Slavík, Ph.D., prorektor pro vědu a výzkum; 
doc. Mgr. Pavel Raška, Ph.D., prorektor pro internacionalizaci; doc. PhDr. Vlastimil Chytrý, Ph.D., 
prorektor pro rozvoj a digitalizaci; RNDr. Alena Chvátalová, Ph.D., prorektorka pro studium;  doc. RNDr. 
Martin Balej, Ph.D., prorektor pro projekty Evropských strukturálních a investičních fondů; Ing. Leoš 
Nergl, kvestor 
 
Program:  
1. Schválení programu řádného zasedání AS UJEP dne 31. 1. 2024  
2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS UJEP dne 29. 11. 2023, schválení zápisu   
    z hlasování per rollam konaného ve dnech 20. 12. 2023 – 22. 12. 2023 

3. Projednání Dodatku č. 2 příkazu rektora Organizační řád UJEP 

4. Změny ve složení Etické komise UJEP 

5. Schválení volby předsedy SKAS 

6. Ustanovení stálé hlavní volební komise pro doplňovací volby do AS UJEP 

7. Různé 

7.1. Informace o ustavujícím zasedání RVŠ 

7.2. Informace o diskuzním setkání vztahujícího se k hospodaření menzy UJEP 

7.3. Informace vedení UJEP  
7.4. Představení ombudsmanky UJEP 

7.2. Informace o činnosti SKAS 

 

 

 
Předseda AS UJEP informoval o změně v personálním složení AS: 
 
Na základě výsledku doplňovacích voleb, které se konaly 8. ledna 2024, byla do AK AS UJEP za FZS 
zvolena Mgr. Aneta Hujová. 
Na základě výsledku doplňovacích voleb, které se konaly 11. ledna 2024, byla do AK AS UJEP za FSI 
zvolena doc. Ing. Nataša Náprstková, Ph.D. 
Dle znění čl. 1, odst. 6 bodu b) Volebního řádu AS UJEP zaniklo členství v AS UJEP Filipu Murňákovi. 



 

 

1. Schválení programu řádného zasedání AS UJEP dne 31. 01. 2024 
 
Usnesení: 
Akademický senát UJEP schvaluje navržený program řádného zasedání. 

 
Hlasování: 27 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání konaného dne 29. 11. 2023 a zápisu z hlasování per 
rollam konaného ve dnech 20. 12. 2023 – 22. 12. 2023 

 

Usnesení: 

Akademický senát UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání konaného dne 29. 11. 2023 a zápisu  
z hlasování per rollam konaného ve dnech 20. 12. 2023 – 22. 12. 2023. 

 
Hlasování: 26 pro, 0 proti, 1 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

 

3. Projednání Dodatku č. 2 příkazu rektora Organizační řád UJEP  

Rektor UJEP předložil AS UJEP ke schválení Organizační řád UJEP. Uvedený materiál okomentovala 
RNDr. Alena Chvátalová, Ph.D. Dr. Majrich doplnil pozitivní stanovisko ZO VOS k Dodatku č. 2. 

Usnesení: 
AS UJEP v souladu s čl. 32 odst. 3 větou první Statutu UJEP bere na vědomí Dodatek č. 2 k 
Organizačnímu řádu UJEP v předloženém znění. 

 
Hlasování: 28 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

 

 

4. Změny ve složení Etické komise UJEP 
Slova se ujal rektor UJEP, který uvedl, že obdržel písemná prohlášení RNDr. Karla Hracha, Ph.D., 
a RNDr. Aleny Chvátalové, Ph.D., jimiž se vzdali členství v Etické komisi UJEP. Novými navrhovanými 
členkami Etické komise UJEP pro působení od 1. února 2024 jsou doc. Mgr. Michaela Fišerová, Ph.D., 
a RNDr. Jana Šimsová, Ph.D. 
 

Usnesení: 
AS UJEP v souladu s čl. 2 odst. 3 Jednacího řádu Etické komise UJEP projednal změny ve složení 
Etické komise UJEP. 

 
Hlasování: 28 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 

usnesení schváleno 

 

5. Schválení volby předsedy SK AS 

Slova se ujal předseda AS UJEP. Uvedl, že v návaznosti na rezignaci MgA. Martina Krupy na pozici 
předsedy SK AS UJEP je třeba vyhlásit volbu nového předsedy SK AS UJEP. Předseda AS UJEP 
zároveň poděkoval MgA. Martinu Krupovi za jeho činnost a přínos při vykonávání pozice předsedy SK 
AS UJEP. 



 

 

Usnesení: 
AS UJEP v souladu s v souladu s Čl. 3 odst. 1 VŘ AS UJEP schvaluje volbu předsedy SK AS UJEP 
na následujícím řádném zasedání AS UJEP. 

Hlasování: 28 pro, 0 proti, 0 se zdržel hlasování 
usnesení schváleno 

 

6. Ustanovení stálé hlavní volební komise pro doplňovací volby do AS UJEP  

Předseda AS UJEP oznámil, že s ohledem na absenci zvoleného náhradníka do SK AS UJEP za FUD 
je nezbytné vyhlásit doplňovací volby na místo jednoho člena SK AS za FUD. Jelikož na několika 
součástech nejsou zvoleni náhradníci do AS UJEP, a mohlo by dojít k potřebě vyhlášení dalších 
doplňovacích voleb, navrhl předseda AS UJEP, na základě dobré praxe z minulého funkčního období 
AS UJEP, ustanovení stálé hlavní volební komise pro doplňovací volby AS UJEP. Komisi tvoří vždy 
jeden zástupce za každou součást UJEP. 

 

Složení stálé hlavní volební komise: 

Mgr. Barbora Lanková, Ph.D. (předsedkyně stálé hlavní volební komise) 

Mgr. Ondřej Kališko (člen stálé hlavní volební komise) 

MgA. Martin Krupa (člen stálé hlavní volební komise) 

Ing. Patrik Balcar (člen stálé hlavní volební komise) 

PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D. (členka stálé hlavní volební komise) 

RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D. (člen stálé hlavní volební komise) 

Ing. Jakub Vosátka, Ph.D. (člen stálé hlavní volební komise) 

Mgr. Jakub Pátek, Ph.D. (člen stálé hlavní volební komise) 

 

Usnesení: 
AS UJEP v souladu s čl. 4, odst. 1 Volebního řádu AS UJEP jmenuje hlavní stálou volební komisi pro 
doplňovací volby do AS UJEP ve složení: předsedkyně stálé hlavní volební komise: Mgr. Barbora 
Lanková, Ph.D., členky a členové volební komise: Mgr. Ondřej Kališko; MgA. Martin Krupa; Ing. Patrik 
Balcar; PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D.; RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D.; Ing. Jakub Vosátka, Ph.D. 
a Mgr. Jakub Pátek, Ph.D.  
 

Hlasování: 21 pro, 0 proti, 7 se zdržel hlasování 
usnesení schváleno 

7. Různé 
 

7.1. Informace o ustavujícím zasedání RVŠ 
Místopředsedkyně AS UJEP, PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D., informovala přítomné o 
nově zvoleném složení RVŠ (včetně zástupců UJEP) a o plánovaných termínech zasedání. 
Následně se ujala slova Prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D., která byla zvolena 
místopředsedkyní Rady vysokých škol. Paní profesorka v první řadě poděkovala všem za 
podporu v rámci proběhlé volby v RVŠ, následně shrnula průběh ustavujícího zasedání RVŠ 
a uvedla priority a směřování v rámci svého působení v následujících letech.  
 

7.2. Informace o diskuzním setkání vztahujícího se k hospodaření menzy UJEP 
Předseda AS UJEP poděkoval Ing. Patriku Balcarovi a MgA. Martinu Krupovi za iniciativu 
v rámci realizace daného setkání, a také vedení univerzity za řešení dané problematiky. Ing. 
Patrik Balcar uvedl, že v návaznosti na projednání hospodaření menzy UJEP s vedení UJEP, 
bude od 1. 2. 2024 zvýšena dotace na studentská jídla, a také dojde k dalším krokům směrem 



 

 

k podpoře návštěvnosti menzy UJEP ze stran studentů. Slovo si vzal rektor UJEP, který 
poděkoval členům SKAS a doplnil diskusi o možné příčiny aktuálních cen obědů, především 
spojených s velmi nízkým počtu vydaných obědů v průběhu celého akademického roku. 
Kvestor UJEP uvedl, že cena obědů souvisí s rozdělováním fixních nákladů na provoz menzy, 
a právě s již zmíněným nízkým počtem vydaných obědů. Dotace, která bude (od 19. 2. 2024) 
poskytnuta ze strany UJEP, bude zajištěna z vlastní doplňkové činnosti (podrobné informace 
viz zápis v záložce Dokumenty na webových stránkách AS UJEP). Rektor UJEP dále 
informoval o vytvoření dotazníkového šetření pro studenty UJEP za účelem zjištění možných 
příčin jejich nízké návštěvnosti menzy. Vyzval členy SKAS o distribuci mezi studenty, tak aby 
byla podpořena co nejvyšší návratnost.  

 
Kvestor UJEP v závěru zmínil možnost navýšení ceny obědů zaměstnanců UJEP (nanejvýše 
o 15 Kč), která je v současné době v řešení. Ing. Petra Majrich, Ph.D., v zastoupení 
předsedkyně ZO VOS UJEP, uvedl, že ZO VOS UJEP na plánované navýšení cen nereaguje 
souhlasně a danou problematikou se bude zabývat na svém dalším zasedání. 
 

7.3. Informace vedení UJEP 
Rektor UJEP věnoval pozornost primárně tématu bezpečnosti na UJEP. Informoval o 
plánovaných opatřeních, která reagují na nešťastné prosincové události na FF UK. Daná 
opatření budou postupně realizována ve třech rovinách, a to v rovině organizační (23. 4. 2024 
bude na UJEP realizováno cvičení AMOK – reakce při útoku na měkké cíle, a to v koordinaci 
se všemi složkami integrovaného systém, v dostatečném předstihu budou informováni všichni 
zaměstnanci a studenti UJEP; vznikla pracovní skupina na UJEP zabývající se tématem 
bezpečnosti), v rovině vzdělávacích aktivit (na každé fakultě budou dva zástupci, kteří 
podstoupí dlouhodobou debatu vztahující se k bezpečnosti s Policií ČR, tito zástupci budou 
informovat další zaměstnance fakulty), a v rovině technického zajištění. 
 

7.4. Představení ombudsmanky UJEP 
Rektor UJEP uvedl, že proběhl audit mezi studenty se zaměřením na „vnitřní/ sociální 
bezpečnost“ na univerzitě z jejich pohledu. Audit zpracovala externí firma a výsledky budou 
zveřejněny. Danému tématu se bude koncepčně věnovat prorektor doc. Ing. Jan Slavík, Ph.D. 
V návaznosti na danou problematiku byl na UJEP, jako jeden z prvních kroků, obsazen post 
ombucmanky UJEP, kterou je Mgr. Lucie Tesařová. Rektor uvedl, že je pro studenty 
plánováno formální představení ombucmanky a její úlohy na UJEP. Mgr. Lucie Tesařová 
vyzvala přítomné k možnosti navázání komunikace v případě potřeby a zároveň vyzvala ke 
spolupráci i členy SKAS. 
 
Rektor UJEP v závěru předal slovo předsedovi AS FŽP, Mgr. Ing. Petru Novákovi, aby přiblížil 
situaci, která vznikla okolo bývalého zaměstnance FŽP UJEP v kontextu jeho nelegální 
činnosti. Předseda AS FŽP UJEP informoval, že tato situace vyšla najevo v médiích a na 
základě ní, byl s daným zaměstnancem ihned ukončen pracovní poměr. AS FŽP UJEP přijal, 
jednohlasně, níže uvedené stanovisko: 

Děkan FŽP doc. Kuráň ukončil pracovní poměr s dotčeným zaměstnancem bezodkladně poté, 
kdy vyšla najevo jeho nelegální činnost. FŽP touto rozhodnou reakcí ukazuje, že neetické 
chování svých zaměstnanců a zaměstnankyň nebude tolerovat. 
  
Česká společnost je někdy až příliš tolerantní k prohřeškům proti etickým zásadám. Je zřejmé, 
že i drobné prohřešky mohou přerůst ve větší problémy, pokud jsou tolerovány. V každém z 
nás mohou být zakořeněny naučené stereotypy, které brání etické prohřešky vidět a 
pojmenovat a které je potřeba s ohledem na vývoj společnosti měnit. 
 
FŽP UJEP si uvědomuje nutnost dodržování etického chování a genderové rovnosti na UJEP 
a zlepšování firemní kultury v této oblasti, a proto připraví sérii školení pro zaměstnance a 
zaměstnankyně fakulty a později i pro studující. 
 

 
7.5. Informace o činnosti SKAS 

Nejprve se slova ujal Ing. Patrik Balcar, který informoval o setkání Studentské unie UJEP a 
SKAS UJEP. V souvislosti s novým vedením Studentské unie navrhl možnost pozvání jejich 



 

 

zástupců na únorové zasedání AS UJEP, kde by představili vize a plány Studentské unie na 
následující léta. Slovo převzal Bc. Matěj Mrhal, který přednesl informace o prvním zasedání 
SK RVŠ, volbě předsedy a zásadních tématech, kterým byla věnována pozornost. Na závěr 
předseda SKAS UJEP, MgA. Martin Krupa, uvedl prosbu, aby do budoucna bylo v případě 
tvorby dalších univerzitních aplikací využíváno genderově neutrálního jazyka. 

 

Příští zasedání AS UJEP se koná dne 28. 02. 2024 od 14:15 h 

Ze zasedání byl pořízen zvukový záznam 

 

Zapsala: Mgr. Barbora Lanková, Ph.D. 

Ověřil: Mgr. Zdeněk Svoboda, Ph.D., předseda    








